

Judith Gerlach

Bayerische Staatsministerin für Digitales

Judith Gerlach wurde im November 2018 zur Bayerischen Staatsministerin für Digitales ernannt. Mit 33 Jahren war die Juristin die jüngste Ernennung zum bayerischen Kabinettsminister und bereits 2013 das jüngste jemals in den Bayerischen Landtag gewählte Mitglied. Als Staatsministerin koordiniert sie die digitalen Maßnahmen aller Ministerien und entwickelt eine Zukunftsstrategie für den digitalen Standort Bayern. Dabei richtet sie die bayerische Politik in den unterschiedlichsten Bereichen der Digitaltechnik aus - von der Cybersicherheit über die digitale Infrastruktur bis hin zu Initiativen in den Bereichen Künstliche Intelligenz und Blockchain. Darüber hinaus hat Judith Gerlach in ihren ersten hundert Tagen als Staatsministerin besonderes Augenmerk auf die Förderung von Frauen in digitalen Berufen gelegt. Eines ihrer Hauptanliegen ist es, mit den Bürgern in einen Dialog über ethische Fragen rund um die Digitalisierung einzutreten.

Judith Gerlach

Bavarian State Minister for Digital Affairs

Judith Gerlach was appointed Bavarian State Minister for Digital in November 2018. At age 33, the law-school graduate was the youngest-ever appointee as a Bavarian cabinet minister, having become the youngest member ever elected to the Bavarian State Parliament as early as 2013. As State Minister, she co-ordinates the digital measures taken by all ministries, developing a future strategy for Bavaria as a digital location. In the process, she aligns Bavaria's policies in the most diverse spheres of digital - from cyber security via digital infrastructure up to and including initiatives in the areas of artificial intelligence and blockchain. Furthermore, Judith Gerlach has, in her first one hundred days as State Minister, placed special emphasis on promoting women in careers involving digital. One of her major concerns is entering into dialogue with citizens about ethical questions surrounding digitalisation.